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Tarracus, la mascota dels Jocs 
de Tarragona 2017

És un casc romà fet d’aigua del Mediterrani, amb un mocador casteller i un plomall amb la bandera de Tarragona

La fusió entre Egipte 
i Roma fa sumar més 
visitants en la 18a 
edició del festival 
Tarraco Viva

pàg. 4

Tarracus, la mascota dels Jocs Mediterranis Tarragona 2017.

El pressupost de la Generalitat 
pel 2016 al Camp de Tarragona 
s’enfila als 52,74 MEUR, un 
21,7% més que al 2015

Bitllets amb una torre de monedes d’euro al centre.  Pàg.10

Destaquen inversions pel Palau d’Esports de 
Tarragona 2017, la depuradora del Catllar, les 
noves urgències de Joan XXIII o el nou institut 
de Calafell.

pàg. 3

En IClinic somos especialistas en la realización 
de la técnica Fast&Perfect de implantes 
y dientes fi jos en un solo día. Técnica que 
consiste en poner implantes y dientes fi jos en el 
mismo día, consiguiendo rehabilitar la boca de 
nuestros pacientes y colocarles una prótesis fi ja. 

Esta técnica está indicada para pacientes con 
poco hueso en el maxilar y permite colocar 
sobre 4 ó 6 implantes la arcada dental completa 

de forma fi ja, sin necesidad de realizar injertos 
de hueso. Se le coloca una prótesis estética 
confeccionada con materiales de alta calidad 
que, pasados los meses pertinentes, se 
cambiará por una prótesis defi nitiva. Cuando 
la ausencia de hueso en el maxilar superior es 
más acusada, los implantes zigomáticos son 
una buena alternativa a los injertos de hueso; 
puediendo así solucionar estos casos una 
prótesis fi ja inmediata.

FAST&PERFECT IMPLANTES Y DIENTES FIJOS EN UN SOLO DÍA1. El paciente 
entra en IClinic a 
las 9:00h. 
2. El equipo de 
cirujanos coloca 
los implantes. 
3. Se realizan las 
pruebas estéticas 
con la prótesis. 
4. El paciente con 
la boca perfecta, 
20:00h.

50%
Avinguda Ramon d’Olzina
Nº19 - 43480 Vila-seca
info @iclinicvilaseca.com
Tel. 977 070 539

EN iCLINIC EL DENTISTA DE CALIDAD
CUESTA LA MITAD SI REALMENTE LO NECESITAS

COMPROMISO SOCIAL iCLINIC

L’oposició del Catllar, 
presenta una moció de 
censura contra l’alcalde, 
Antonio López

Pàg. 11
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La indústria química reivindica xarxes energètiques 
tancades per poder atraure més empreses 
El Govern situa el desenvolupament d’un model energètic propi i la millora de les 
comunicacions com les claus de futur del sector

Imatge de la cloenda de la jornada sobre la indústria química a Tarragona.

La indústria química tor-
na a alçar la veu contra 
la manca de competitivitat 
davant les grans potèn-
cies europees. Una factu-
ra elèctrica fi ns a un 25% 
més elevada que la dels 
seus principals competi-
dors i la manca d’accés a 
l’ample europeu ferroviari 
són alguns dels principals 
esculls del sector, que s’ha 
reunit a Tarragona amb 
motiu d’una jornada orga-

nitzada per la Fundació 
Gas Natural-Fenosa. 

Els responsables de les 
principals associacions 
empresarials químiques 
del territori han carregat, 
un cop més, contra la man-
ca de voluntat política del 
govern espanyol a l’hora 
d’implantar les xarxes 
tancades. Defensen que 
aquest sistema els perme-
tria accedir a una energia 

més barata i, de retruc, 
atreure més empreses als 
polígons. A més, critiquen 
que l’executiu espanyol 
prioritza la reducció del 
dèfi cit tarifari en lloc de vet-
llar per la competitivitat del 
sector. Cal recordar que 
Catalunya acull el 50% de 
la indústria química de tot 
l’Estat.

El cost de l’energia és un 
factor competitiu clau per 

al sector davant les “ame-
naces” existents a l’entorn 
mundial, com ara el ‘frac-
king’ als Estats Units o les 
noves plantes de producció 
a l’Orient Mitjà. Així ho ha 
assegurat el president de 
l’Associació d’Empreses 
Químiques de Tarragona, 
Jesús Loma-Ossorio, qui 
ha reclamat poder disposar 
de la mateixa competitivitat 
que la resta de països eu-
ropeus.

En aquest sentit, Loma-
Ossorio ha recordat que 
els costos energètics són 
aquí un 25% més cars que 
al nord d’Europa, amb el 
problema que les empre-
ses competeixen en un 
mateix mercat de preu. 
Això, ha dit, els suposa “un 
desavantatge” competitiu 
que han de compensar 
“amb altres factors com la 
mà d’obra”. El president de 
l’AEQT ha insistit que les 
xarxes tancades perme-
trien que més empreses 
invertissin al territori, “cosa 
que ara no està passant”.

 SOCIETAT

Joan Amorós, president de FERRMED: “És una vergonya que es construeixin línies d’alta 
velocitat a tot el territori espanyol però que no n’existeixi cap entre Barcelona i València”

Parlem amb...

Pregunta: Per què es fo-
menta aquest eix?
Resposta: En aquest sector 
hi trobem totes les regions 
econòmiques que són lo-
comotores de la UE, com 
Catalunya, Llombarda, Ba-
den-Württemberg, Benelux, 
etc... Concentra el 54% de 
la població europea i el 66% 
del PIB comunitari, per tant 
és un eix important i impres-
cindible del qual també en 
forma part la zona sud que 
connecta amb la costa me-
diterrània. 

P: Quin és l’estat actual 
d’aquest corredor? 
R: A Alemanya i als paï-
sos escandinaus no hi ha 
problemes. A mesura que 
baixem ens anem trobant 
alguns inconvenients a Lió 
o a Montpeller. De totes ma-
neres, on hi ha més incidèn-
cies és a l’Estat espanyol, ja 
que cal adaptar l’ample de 

via a l’estàndard europeu 
(l’ample de vies a Espanya 
és 233 mm superior). A més, 
la línia que ve d’Europa no 
connecta ni amb València, ni 
amb Múrcia, ni amb la ma-
joria de les terminals indus-
trials per on passa. L’única 
connexió directa és amb el 
port de Barcelona i només 
des d’una via. Així és total-
ment insufi cient. 

P: Per què costa tant que 
s’implementi? 
R: Per raons polítiques. Es 
va ajornant any rere any 
amb excuses. És una ver-
gonya que es facin línies 
d’alta velocitat a tot el terri-
tori espanyol però que no 
n’hi hagi una entre Barcelo-
na i València. Això demostra 
que existeix una clara discri-
minació a favor del corredor 
central, que té 4 vies mentre 
que el mediterrani només en 
té una, com pot ser que no 

s’inverteixi més en el corre-
dor mediterrani? Doncs per-
què no passa per Madrid, 
l’aïlla, i per això no el volen.

P: Què implica aquest en-
darreriment? Qui en surt 
perjudicat?
R: Afecta els ciutadans de 
moltes maneres: el trans-
port ha de ser per carretera 
i resulta més lent i més car; 
també té un major impacte 
mediambiental i un major 
consum energètic (fi ns a 5 
vegades més). Per no par-
lar de les oportunitats  que 
es perden, els productes 
d’Almeria -per exemple-, 

podrien accedir a un mer-
cat molt més ampli. A més, 
l’impacte que tindria al PIB 
seria considerable i es po-
dria amortitzar la inversió en 
15 o 20 anys. 

P: Com es pot reactivar? 
Hi ha opcions que tiri en-
davant?
R: L’Estat espanyol s’ha 
compromès amb la Comis-
sió Europea a resoldre les 
infraestructures pendents 
com a màxim el 2018 i, per 
tant, ha de complir. Nosal-
tres estem vigilant per ga-
rantir que així sigui.  

-Redacció ANC

Entrevista a Joan Amorós, president de FERRMED, una associació multisectorial sense ànim de lucre que fomenta el 
transport ferroviari de mercaderies. Formada per membres de tot Europa es centra, especialment, en promoure l’eix 
ferroviari nord/sud, des d’Escandinàvia fins a Gibraltar

“L’impacte que tindria [el 
corredor mediterrani] al PIB seria 
considerable. Per tant, es podria 
amortitzar la inversió en només 

15 o 20 anys”

[L’Eix del qual forma part el 
corredor mediterrani] “concentra 
el 54% de la població europea i 

el 66% del PIB comunitari. És un 
eix important i imprescindible”

Kepa Díaz de Mendibil rellevarà Jesús Loma-
Ossorio en la presidència de l’AEQT

El president de 
l’Associació Empresa-
rial Química de Tarrago-
na, Jesús Loma-Osso-
rio, deixa el seu càrrec 
aquest principi de juny, 
quan també abandonarà 
la Direcció General de 
l’empresa Covestro a 
Espanya. A partir d’ara, 
doncs, es posarà en mar-
xa el procés que el règim 
estatutari contempla per 
aquests casos.

D’aquesta manera, el 
vicepresident de més 
antiguitat, Kepa Díaz de 
Mendibil (Director de Dow 

Chemical Tarragona), 
assumeix la presidència 
de l’Associació a partir 
d’aquest 2 de juny. Un 
cop en el càrrec, el nou 
president, amb la junta di-
rectiva, posarà en marxa 
els tràmits necessaris per 
assegurar la continuïtat 
en la gestió i l’estratègia 
de futur de l’Associació.

Kepa Díaz de Mendibil, 
actual Director del Com-
plex Industrial de Dow 
Chemical a Tarragona, i 
Director d’Operacions de 
Dow Ibérica, es va incor-
porar a l’empresa el 1988.

El relleu a la presidència de l’entitat es fa efectiu aquest 
principi del  mes de juny

Kepa Díaz de Mendibil, nou president de l’AEQT.


